
Protokół NrXLVni /2014 
sesji Rady Miejskiej w Opatowie 

odbytej w dniu 26 lutego 2014 roku 

Sesję rozpoczęto o godz. 13*"*, a zakończono o godz. 15"" W sesji wzięło udział 13 radnych, 
na ogólną, liczbę 15 radnych - wg listy obecności / stan. zał. do Prot. /. 

W sesji nie uczestniczyli radni: 
1) Pan Artur Kargulewicz 
2) Pan Tomasz Sadak 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 
1) Pan Andrzej Chaniecki - Burmistrza Miasta i Gminy Opatów, 
2) Zaproszeni goście - wg listy obecności / stan, zał. do Prot. /, 
3) Przewodniczący jednostek pomocniczych Gminy Opatów - wg listy obecności / stan. zał. 

do Prot. /, 
4) Przedstawiciele mediów, w tym Regionalnej Rozgłośni Radia Opatów, 
5) Pracownicy Urzędu Miasta i Gminy w Opatowie. 

Porządek obrad sesji: 
1. Otwarcie i przyjęcie proponowanego porz^Iku obrad sesji. 
2. Zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji, 
3. Informacja z działań podejmowanych przez Straż Miejską w Opatowie w roku 2013, 

a) dyskusja 
4. Sprawozdanie z działalności Stacji Obsługi przy Urzędzie Miasta i Gminy w Opatowie 

w okresie od 01.01.2013 roku do 31.12. 2013 roku, 
a) dyskusja 

5. Sprawozdanie z realizacji zadań Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w 2013 roku, 
a) dyskusja 

6. Podsumowanie sezonu sportowego 2013 roku oraz zapoznanie z planami organizacji 
sportowych działających na terenie Miasta i Gminy Opatów, 
a) dyskusja 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) zmian w budżecie Gminy Opatów na 2014 rok, 
b) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Opatów na lata 2014 - 2029, 
c) przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf cen i stawek opłat za 

dostarczoną wodę z urządzeń zbiorowego zaopatrzenia w wodę i odprowadzanie 
ścieków do zbiorowych urządzeń kanalizacyjnych stanowiących własność Gminy 
Opatów, 

8. Informacja z pracy Urzędu Miasta i Gminy w Opatowie oraz Burmistrza Miasta i Gminy 
Opatów w okresie międzysesyjnym. 

9. Interpelacje i zapytania. 
10. Wolne wnioski, sprawy różne. 
11. Zamknięcie obrad sesji. 

Ad.l. 
Pan radny Tomasz Staniek - Przewodniczący Rady Miejskiej - dokonał otwarcia obrad 
XLVII I sesji Rady Miejskiej w Opatowie, powitał radnych Rady Miejskiej, p. Andrzeja 
Chanieckiego Burmistrza Miasta i Gminy Opatów, zaproszonych gości i wszystkich obecnych 
na sali. Następnie na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad sesji. 
W chwili rozpoczęcia obrad na sali było obecnych 13 radnych, na ogólną liczbę 15 radnych. 
Następnie przedstawił proponowjuiy porządek obrad sesji. 
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Radni nie zgłaszali uwag do zaproponowanego porządku obrad sesji. 

Rada Miejska przyjęła jednogłośnie zaproponowany przez Przewodniczącego Rady 
Miejskiej porządek obr^ sesji, 13 głosami „ za", O głosów,, przeciwnych" i O głosów 
„wstrzymujących się". W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Ad.l. 
Rada Miejska przyjęła jednogłośnie Protokół Nr XLVII/20I4 sesji Rady Miejskiej 
w Opatowie odbytej w dniu 24 stycznia 2014 roku, t>ez wzniesienia uwag, 13 glosami 
., za", O głosów „ przeciwnych" i O głosów „wstrzymujących się". W głosowaniu wzięło 
udział 13 radnych. 

Ad.3. 
Pan Artur Bełczowski - po Komendanta Staży Miejskiej w Opatowie - przedstawił 
informację z działań podejmowanych przez Straż Miejską w Opatowie w roku 2013. / stan. 
zał. do Prot. /. 

a) dyskusja: 
Pan radny Tomasz Staniek - Przewodniczący Rady Miejskiej - zabierając głos powiedział; 
temat bezpieczeństwa był szeroko omawiany na Komisji, w której też uczestniczyłem 
i pragnę tutaj zwrócić uwagę, że jednak ta Straż Miejska w naszej gminie jest potrzebna. 
Czuwa tutaj nad bezpieczeństwem. Ma określone zadania inne niż Policja i myślę, że dobrze, 
że tą Straż Miejską mamy. Widać też jej pracę w zakresie takiego bezpośredniego 
bezpieczeństwa, czy czuwanie nad ruchem w mieście, także przy zabezpieczeniu wielu 
imprez w mieście, które odbywają się w sezonie letnim i poza nim. Widziałem też tą pracę 
w wakacje, gdy w każdą niedzielę odbywały się pikniki na Rynku. Tutaj zawsze Straż 
Miejska była pomocna i dziękuję serdecznie Panom za tą pracę. 

Ad.4. 
Pan Andrzej Grządziel - Kierownik Stacji Obsługi przy Urzędzie Miasta i Gminy 
w Opatowie - przedstawił sprawozdanie z realizacji zadań Stacji Obshjgi przy Urzędzie 
Miasta i Gminy w Opatowie w okresie od 1.01,2013 roku do 31.12, 2013 rok, / stan. zał. do 
Prot, /, 

a) dyskusja: 
Pan radny Tomasz Staniek - Przewodniczący Rady Miejskiej - zabierając głos powiedział; 
pracę Stacji Obsługi widzimy na co dzień, ponieważ zakres jej wykonywania jest bardzo 
szeroki. Ta grupa odpowiada za porządek na Rynku i nie tylko Proszę teraz o pytania do 
p, Kierownika. 

Wobec stwierdzonego braku pytań przez radnych Rady Miejskiej, o głos poprosił p, Andrzej 
Chaniecki - Burmistrz Miasta i Gminy Opatów. 

Pan Andrzej Chaniecki - Burmistrz Miasta i Gminy - zabierając głos powiedział; te dwa 
Referaty są takim ważnym przyczynkiem do tego jak postrzegamy miasto i gminę, aie żeby je 
postrzegać tak jak ja sobie to wyobrażam, to w tym elemencie ważna jest infrastruktura. My 
tą infrastrukturę w większości mamy nadal jeszcze taką, którą zastaliśmy jako samorząd ona 
w większości / ta zewnętrza / jest zdewastowana Wystarczy popatrzeć na ulice, na chodniki 
itd. To wszystko powoduje, ze często nie widać efektów nawet ciężkiej pracy, ale to nie jest 
usprawiedliwianie. Ja jasno chcę powiedzieć, że po pierwsze - toczą się różne dyskusje, czy 
Straż Miejska jest potrzebna Jak obserwuję takie dyskusje szczególnie w większych miastach 
to dostrzegam tam ewidentną politykę nasilającą się szczególnie przed wyborami, 
U nas na szczęście nie ma takiej sytuacji i dziękuję p. Przewodniczącemu za te słowa. 
Uważam, że każda służba ma swoją specyfikę, a w tym miasteczku i ze względu na imprezy. 
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i ze względu na patrolowanie, które teraz odbywa się na dwie zmiany od 6 do 22 jest 
potrzebna. Człowiek czuje się bezpieczniej kiedy widzi patrol Straży Miejskiej, ochrony. 
Policji bądź innej służby. Ja uczulam strażników Straży Miejskiej, aby byli tak aktywni, by 
społeczeństwo dostrzegało, że są potrzebni, tylko aktywni w pozytywnym tego słowa 
znaczeniu, a broń Boże w represji, bo na mandatach Straży Miejskiej nie budujemy budżetu. 
Inicjatywa powinna wychodzić od Panów, abym nie musiał zbyt często zwracać uwagi i o to 
proszę. Wysokość wynagrodzenia nie może tu odgrywać żadnego znaczenia, ponieważ 
wychodzę z założenia, że jeśli ktoś uważa, że ma za mało, to powinien sobie szukać lepszej 
pracy, a póki pracuje na danym stanowisku, to powinien być aktywny i stwarzać sytuację do 
pozytywnej oceny swojej pracy z poczuciem, że jesteśmy potrzebni. 
- Co do Stacji Obsługi - to jest typtowa fimkcja pracy fizycznej, do posprz^ania, wywiezienia 
itd., a reakcja na tzw dziadostwo / przepraszam tu za kolokwializm / powinna być ze strony 
Strażnika, Państwa radnych i mieszkańców, i o takie informacje proszę. Jeśli jest brudno, jeśli 
są przedmioty, których nie powinno być to ja będąc w irmym mieście oceniam bezpośrednio 
gospodarza miasta, gminy i ja takiej ocenie t>ezpośrednio się poddaję. Uważam, że 
p. Kierownika Grządziela jest stać aby zintensyfikował pewne kwestie. Częste zwracanie 
uwagi nie powinno mieć miejsca. Inicjatywa od was musi wychodzić. Teraz na wiosnę sporo 
musimy zrobić szczególnie w tej zewnętrznej infi^astrukturze, którą zmienimy w tym roku 
musi być porządek, W czystym środowisku żyje się lepiej. Proszę kierować wszystkie uwagi, 
sygnały z tym związane bezpośrednio do mnie Ja od każdego telefon przyjmę i zaraz jest 
reakcja, a ponadto do Straży Miejskiej, innych s ł u ^ i Państwa radnych, macie bowiem dużą 
wiedzę w tym zakresie w swoich rejonach. Zawsze możemy być bardziej aktywni, w tym 
najlepszym tego słowa znaczeniu, bardziej pracowici i bardziej staranni, i o to proszę, i do 
tego namawiam. 

Ad.5. 
Pani Małgorzata Stankowska - Kolasińska - Sekretarz GKRPA w Opatowie -
przedstawiła sprawozdanie z realizacji zadań Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 2013 roku, / stan. zał. do Prot. /. 

atdyskusja: 
Pani radna Grażyna Arczewska - Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej 
i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej - zabierając głos powiedziała; słuchając tego 
sprawozdania nasuwa mi się taka myśl, że wszystkie zadania, które stoją przed GKRPA tutaj 
w nasze Gminie są realizowane na dobrym poziomie, chociażby to co p, Małgorzata na 
koniec przeczytała ile instytucji występuje do Gminnej Komisji o wsparcie różnych formy 
działalności, O tym, że najważniejsze jest zdrowie i zdrowie naszych dzieci to nikt nikogo 
przekonywać nie musi, a profilaktyka na tym polega, żeby młody człowiek miał świadomość 
i nie sięgał po alkohol, po środki uzależniające, po środki psychoaktywne. Nie wiem czy 
Państwo ostatnio czytaliście raport NIK o tym jak obniża się wiek młodych ludzi sięgających 
po alkohol, Z tego raportu jeśli dobrze pamiętam wynika, że ok. 40% młodych ludzi 
w wieku 11 lat już zna smak alkoholu. Głównie chodzi o piwo. Wygląda na to, że ten alkohol 
jest wszechobecny i młodzież też zachowuje się tak jak widzi to we własnym środowisku, 
w środowisku osób dorosłych. Bardzo często to dorosły jest tą osobą, która modeluje 
zachowanie młodego człowieka i widać jak ten młody człowiek bardzo łatwo próbuje to 
naśladować. Ja myślę, że najważniejszą sprawą która stoi przed Komisją Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych jest, aby w umiejętny sposób te pieniądze przeznaczać, a przede 
wszystkim zagospodarować czas wolny młodemu człowiekowi. Ponadto, te wszystkie 
programy, które tutaj p, Małgosia wymieniła gdzie docierać z pewną informacją nt, co może 
to powodować, jakie są odległe skutki problemów alkoholowych. Analizując te kwestie 
i słuchając po raz drugi myślę, że ta nasza Komisja działa dość prężnie. Wiem też o tym, że 
bardzo często odbywają się spotkania właśnie tego Zespołu Interdyscyplinarnego, gdzie są 
analizowane konkretne sprawy i przypadki związane z przemocą domową. Oby tak dalej 
i oby tych pieniędzy było też dość dużo na zaspokajanie wszystkich potrzeb. Z tego co 
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obrazuje tabela widać, że właściwie na każde zadanie jest przeznaczona określona część 
środków i z tego co wiem raczej wszystkie potrzeby są zaspokojone. Dziękuję bardzo za to 
sprawozdanie. 

Pan radny Tomasz Staniek - Przewodniczący Rady Miejskiej - zabierając głos powiedział; 
środki GKRPA j ^ zapewne wszyscy wiedzą są pieniędzmi znaczonymi, które są uzyskiwane 
z optat od sprzedaży alkoholu na terenie naszej Gminy. W roku ubiegłym to była kwota 
ponad 186 tys. zl i ta kwota ze sprzedaży alkoholu o dziwo jest przeznaczana na walkę ze 
skutkami jakie wywołuje alkohol. Dobrze, że akurat tak to jest skonstruowane, że są te 
pieniądze, które możemy przeznaczyć na profilaktykę i to są kolonie, i inne różne zajęcia, 
programy profilaktyczne, przedstawienia zachęcające młodzież do alternatywnego sposobu 
życia a niżeli spożywanie alkoholu i w ten sposób spędzania czasu wolnego. Myślę, że ta 
Komisja dobrze działa wspomagając inne organizacje pożytku publicznego, inne 
stowarzyszenia, organizacje pozarządowe, które zajmują się właśnie szeroko rozumianą 
profilaktyką dzieci i młodzieży. Są na to pieniądze, są na to środki i zapraszam tutaj wszystkie 
stowarzyszenia, które chcą uczestniczyć w programach do współpracy z Gminną Komisją. 

Ad.6. 
Podsumowanie sezonu ^r towego 2013 roku oraz zapoznanie z planami organizacji 
sportowych działających na terenie Miasta i Gminy Opatów. 

Sprawozdania przedstawili: 
1) Pan Andrzej Grządziel - Prezes Opatowskiego Klubu Sportowego / stan zał. do Prot. /, 
2) Pani Dorota Pustuła - Prezes UKS „OLIMPIA" - SZS Nr 2 w Opatowie / stan zał do 

Prot. /, 
3) Pani Dorota Kozub - Prezes UKS „JEDYNKA" ~ SZS Nr I w Opatowie / stan. zał do 

Prot. /, 
4) Pan Paweł Fraszczyk - członek Zarządu OKS - opiekun Sekcji Piłki Siatkowej Kobiet 

„OKS YOLLEY OPATÓW" / stan zał do Prot. /. 
atdyskusja: 
Pan radny Krzysztof Kawalec - prosząc o głos powiedział, na wstępie chciałem 
pogratulować wyników wszystkim klubom sportowym i podziękować. Bardzo miło jest 
słyszeć, że sekcje nie tylko w Opatowie stoją piłką nożną tylko rozwijają się. Z tego co 
zrozumiałem od ubiegłego roku ruszyła sekcja badbingtona. Jeszcze raz dziękuję 
i gratuluję. Do p. Prezesa Andrzeja Grządziela chciałbym skierować uwagę w imieniu swoim 
i mieszkańców odnośnie zamkniętego stadionu. Moim zdaniem jest to niedopuszczalne, aby 
oddając nowy obiekt zamknąć go na kłódkę w godzinach popołudniowych, żeby mieszkańcy 
nie mogli skorzystać czy to z bieżni, czy to z kortu tenisowego Następna sprawa - p. Prezes 
powiedział, że Urząd Miasta i Gminy dofinansowuje OKS w wysokości 62 tys. zł. 
W sprawozdaniu mamy takie porównanie: Koprzywnica 120 tys., Klimontów 130 tys,, ale 
dalej możemy zauważyć, że na koszt Urzędu jest utrzymywany także budynek socjalny oraz 
pracownik. Myślę, że w jakiś sposób te koszty się równoważą. Z mojej strony taki apel - być 
może w inny sposób trzeba pozyskać środki np z innych samorządów, albo od sponsorów. 
Chcę zaapelować, aby jak najszybciej rozwiązać sprawę zamkniętego stadionu po południu, 
bo z tego co wiem do południa stadion jest otwar^jj, ale niestety po pohidniu nie, 
a w Polsce tak jest, że ludzie przeważnie pracują do 15 i w godzinach popołudniowych 
chcieli by skorzystać czy to z bieżni, czy to z kortu tenisowego, a na ten moment nowy obiekt 
mamy zamknięty, przy czym przed remontem można był otwarty. Z tego co wiem ludzie 
wyjeżdżają np, do Włostowa na podobny obiekt, który jest otwarty. Zganianie też tej sytuacji 
na to, że stadion musi być zamknięty z powodu obawy o zniszczenie urządzeń do mnie nie do 
końca przemawia, l>o w tym momencie są pokrzywdzeni ludzie, którzy akurat nie dewastują. 

Pan radny Tomasz Staniek - Przewodniczący Rady Miejskiej - zabierając głos powiedział; 
myślę, że tą sprawę będzie na pewno można rozwiązać, ponieważ dzisiaj są monitoringi gdzie 
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nie trzeba stać i czuwać nad tym kto korzysta z obiektu. Myślę, że po to są różne służby 
i mamy Straż Miejską, która interweniuje i ten stadion może być otwarty. Do mnie też 
docierały takie głosy przynajmniej od trzech osób. 

Pan radny Andrzej Życłiowski - prosząc o głos powiedział; myślę, że należy Państwu 
podziękować za bardzo dużą pracę, którą włożyliście w OKS i w klubach, które działają przy 
szkołach. Myślę, że należy jeszcze raz bardzo mocno podkreślić co w sprawozdaniu było 
zawarte, które przedstawili: p. Andrzej i pozostali Państwo, że praca zarządów tych klubów 
i praca trenerów opiera się praktycznie w całości na pracy społecznej. Ci ludzie przychodzą 
poza godzinami swojej pracy i trenują te wszystkie jednostki i za to im musimy im 
podziękować. Jeśli chodzi o samą działalność, to jeszcze raz bardzo mocno trzeba 
powiedzieć, że gdyby nie te środki, które są pozyskiwane po pierwsze z Gminy, bo było 
wspomniane o pieniądzacłi, o utrzymaniu budynku, o utrzymaniu pracownika Trzeba 
powiedzieć też, że nie wszystkie gminy mają kluby sportowe w naszym województwie 
świętokrzyskim. Jeśli mówimy o gminach, które dają więcej to też trzeba powiedzieć, że są 
gminy, w których klubów sportowych nie ma. Wcześniej mówiliśmy o Straży Miejskiej, no to 
ta Straż nie będzie miała tyle pracy i problemów ze środowiskami ludzi młodych jeśli będzie 
zabezpieczenie czasu wolnego, Z tych jednostek, które dają środki na utrzymanie, to trzeba 
bardzo mocno podkreślić działalność GKRPA. Ja mam kontakt z różnymi gminami z powodu 
różnych zajęć, które wykonuję i z rozmów jakie przeprowadzam z dziećmi, z dorosłymi, 
z pracownikami są takie gminy, które nie wiele robią. Środki, które wpływają z koncesji na 
sprzedaż alkoholu są w całości przeznaczane na działalność sportową rekreacyjną 
i kulturalną - jest możliwość starania się. To czego mi zabredcło w sprawozdaniu z OKS, to 
zbyt ogólnikowe potraktowanie prywatnych sponsorów. Myślę, że właśnie trzeba bardzo 
mocno podkreślać tych sponsorów, od których dostaje się pieniądze. Mamy wymienione 
w sprawozdaniu z klubu dziewcząt informację o: GKRPA. PGKiM, o AGC- które jest 
sponsorem wielu imprez w Opatowie i to należy podkreślić. Następnie BS w Kielcach 
0/ w Opatowie, też są sponsorami i to też trzeba podkreślić. Stowarzyszenie na rzecz 
Rozwoju Ziemi Opatowskiej. Też ogromna praca Stowarzyszenia Rycerskiego, które tak 
pięknie w roku 2013 wielokrotnie pokazywało się na wielu imprezach, uroczystościach. To 
też jest angażowanie ludzi młodych do działalności i z tego też należy się cieszyć. Trzeba 
p, Andrzeju - Prezesie wymienić tych sponsorów prywatnych z nazwy i powiedzieć, że oni 
pomagają w różny sposób, albo finansowo, albo rzeczowo jak tylko mogą. Warto się do nich 
zwracać i zachęcam do ich pokazania. Jeszcze raz słowa podziękowania dla tych wszystkich, 
którzy społecznie poza swoimi godzinami pracy starają się pomijać dzieciom, młodzieży, 
pracują razem z nimi i prowadzą dla nich zajęcia sportowe. 

Pan Andrzej Grządziel - Prezes Opatowskiego Klubu Sportowego - zabierając głos 
powiedział; będę starał się ustosunkować do poruszonych zagadnień, pytań do mnie 
skierowanych po koleii - zamknięty stadion - stadion został otwarty jak Państwo pamiętacie 
w październiku 2013 roku. Przyszedł listopad, grudzień, styczeń, luty gdzie zmrok zapada 
bardzo szybko. Nasz stadion nie jest oświetlony i zadawaliśmy sobie pytanie - czy 
wpuszczamy ludzi na bieżnię gdzie jest nie oświetlony stadion i kto za nich weźmie 
odpowiedzialność w razie wypadku, zasłabnięcia, jeśli coś się stanie. Powstał mały dylemat 
co robić, bo mogliśmy otworzyć go wieczorem, ale mieliśmy przypadek, że gdyby p. Zygadło 
nie zauważył na stadionie osób, które weszły pobiegać nie informując o tym gospodarza 
obiektu to by je zamknął i odjechał i wtedy musiały by przechodzić przez siatkę. Jest 
problem, ponieważ cała bieżnia jest nie oświetlona, kort do tenisa jest nie oświetlony 
i w związku z tym w godzinach nocnych nie udostępnialiśmy tego obiektu Dzisiaj jeśli ktoś 
chce pobiegać w zasadzie dokąd jest naturalne światło dzienne to może to robić spokojnie. 
Ludzie biegają na stadionie i jest to jak najbardziej dopuszczalne. Chcę przypomnieć, że nasz 
pracownik, który tam przebywa jest od 7'* rano do zmroku. On też pracuje osiem godzin, 
a tak naprawdę przebywa tam 10, 12 godzin w zależności od potrzeb, a płacone ma za 
8 godzin pracy zgodnie z umową. Jest człowiekiem odpowiedzialnym. Jest też jednocześnie 



kierownikiem drużyny. Na obiekcie przebywa też w soboty, w niedziele, jeździ z drużynami 
na mecze wyjazdowe. Obsługuje także całą bucłialterię jeśli chodzi o rozliczenie ze 
Świętokrzyskim związkiem Piłki Nożnej jako kierownik drużyny. Jest osobą bardzo 

/ pożyteczną. 
- Pozyskiwanie środków spoza gminy - kolejne zagadnienie poruszone w wypowiedzi -
takich środków spoza projektu 62 tys zł, pozyskaliśmy w gotówce ponad 16 tys. z ł , z tego 
ponad 9,4 tys. zł do OKS wpłynęło z PGKiM, ale pozyskaliśmy jeszcze 6.7 tys zł od 
prywatnych sponsorów oraz 6 tys. zł w sprzęcie przekazanym od osób z zewnątrz, w tym za 
4 tys. zł bardzo profesjonalny komplet strojów sportowych z tzw. górnej półki. Ponadto dzięki 
uprzejmości p dr Łastowieckiego dwa razy do roku mamy badania lekarskie za darmo. 
Gdybyśmy musieli za nie zapłacić, to był by to koszt ok 5 tys, zł. Ja patrzę z niepokojem co 
się stanie kiedy w piłce nożnej wejdą obowiązkowe badania przez lekarzy medycyny 
sportowej. Wtedy rocznie będziemy musieli na badania wydać w granicach 15 - 20 tys. zl. 
Nie wiem skąd wtedy weźmiemy pieniądze, 
- Kolego Andrzeju - trenerom to my płacimy i to jest u nas jeden z największych wydatków. 
Na dzień dzisiejszy mamy i są trenowane cztery grupy przez czterech trenerów, co pochłania 
kwotę w granicach 27 tys zł rocznie. Ci ludzie i tak poświęcają masę własnego czasu bo 
treningi są cztery razy w tygodniu, plus sparingi sobotnie i niedzielne, a więc często sześć dni 
w tygodniu tych ludzi nie ma w domu, a wielkich pieniędzy nie zar^iają. Są to kwoty 
w granicach 600 zł netto miesięcznie. Utrzymanie tych czterech grup piłkarskich na dzień 
dzisiejszy - 100 zawodników to olbrzymi koszt i wydatek. Wyjazdy na zawody to też duży 
wydatek, w zależności od pokonywanej odległości - może to być wydatek nawet w granicach 
1.3 tys. zł.. W ogóle jest potężny koszt z utrzymaniem zespołu. Jeśli mamy jak ol>ecnie pełny 
cykl treningowy i cykl sparingowy w Klubie, to w tygodniu do uprania jest w granicach 60 -
70 kompletów odzieży sportowej na jedną osobę, razy cztery, to razem trzeba uprać, 
rozwiesić, wysuszyć, uprasować i ułożyć ponad 200 sztuk różnego rodzaju odzieży co 
tydzień. W miesiącu są to olbrzymie ilości, które muszą być zrobione bo nikt nie wystąpi 
w brudnym stroju na meczu. To są ogromne obciążenia. Dobrze, że w roku ubiegłym 
mieliśmy od p. Burmistrza na stadionie grupę i ci ludzie masę rzeczy prostych nam 
załatwiają, ponieważ jest bardzo ciężko aby jedna osoba była w stanie ponad 100 osób oprać 
i jeszcze utrzymać obiekty sportowe Tu racja, że my wszyscy jako działacze sportowi 
żadnych pieniędzy nie pobieramy, robimy to sptdecznie, nawet wyjazdy na spotkania poza 
Opatów do Kielc, do Sandomierza wszystko to jest robione społecznie. Ja myślę, że sąjeszcze 
pewne kwestie na stadionie, które musimy z p. Burmistrza pouzgadniać i to sądzę, że 
w najbliższym czasie pewne problemy, które wynikają z fijnkcjonowania obiektu zostaną 
rozwiązane. Jeśli są pewne usterki na tym obiekcie to jest 3 letnia gwarancja i wykonawca 
będzie musiał je naprawić. 

- Jeśli chodzi o bieganie - to ja wszystkich zapraszam od 7™ rano do zmroku spokojnie można 
korzystać z obiektów na stadionie. Nie korzystaliśmy w zimie bo po pierwsze po śniegu 
raczej nikt nie biega, a po drugie nasz obiekt nie jest oświetlony. Mała prośba, aby kilka 
małych latami ustawić dla oświetlenia bieżni. Pan Przewodniczący mówił o monitoringu, ale 
jak nie ma oświetlenia to monitoring nic nie jest warty. 

W tym miejscu obrady sesji objął radny p. Andrzej Żychowski - Wiceprzewodniczący 
Rady Miejskiej. Zabierając głos powiedział; myślę p. Andrzeju, że mówiąc nawet o tzw. 
„wędliniarzach" też warto raz na jakiś czas przygotować taką informację gdzie się wymienia 
wszystkich sponsorów po koleii tych, którzy dają bo ludzie lubią być docenieni i nawet fajnie 
jest powiedzieć, że jedni dają, a inni nigdy na nic nie dają, bo takie jest życie. Prosimy może 
np. na koniec sezonu taką informację przedstawić. 

Pan Andrzej Grządziel - Prezes Opatowskiego Klubu Sportowego - powiedział, dobrze, ale 
myślę, że chyba nie wszyscy, do których się zwracamy o wsparcie i jeśli nic nie dają to nie 
chcieli by tego u ^ s z e ć . 

6 



Pan radny Andrzej Żychowski - Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej - dodał; nie, o tych 
się nie mówi w ogóle. 

Pan Andrzej Grządziel - Prezes Opatowskiego Klubu Sportowego - zabierając głos dodał; 
wizerunek Klubu buduje się latami. Ja myślę, że jesteśmy na takim etapie budowania 
pozytywnego wizerunku Kiubu, żebyśmy byli postrzegani jako miejsce gdzie młodzież może 
spokojnie przyjść, nie ma tam żadnych zagrożeń, jest zapewnione l)ezpieczeństwo i w tym 
momencie też będzie i odpowiedni stosunek mieszkańców do Klubu sportowego, i do lego co 
my tam w tym Klubie chcemy robić. 

Pan Andrzej Chaniecki - Burmistrz Miasta i Gminy - zabierając glos powiedział, dziękuję 
tym wszystkim Państwu, którzy zajmujecie się młodzieżą, dziećmi, a szczególnie tym 
z Państwa, których tutaj miałem przyjemność wysłuchać. Ja mam zawsze świadomość, że 
tych środków jest za mało wszędzie Jeśli chodzi o OKS to sądzę, że Gmina nie mniej jak 100 
tys, zł wkłada w ten Klub Oczywiście można dyskutować czy to jest już wystarczająca 
kwota, czy nie. Mogę powiedzieć, że nie, dlatego, że jeśli mamy ok, 120 chłopców 
w sumie to wiąże się z treningiem, z bezpieczeństwem, z przejazdem, z zabezpieczeniem 
właściwego ubioru itd, to wszystko kosztuje i są rzeczy, których nie da się uniknąć. 
Chciałbym, abym mógł w najbliższym czasie tak kształtować te relacje finansowe, żeby 
pomagać, bo to jest mój obowiązek. Nikt nie zaprzeczy, że jeśli chodzi o kwestie związane 
z dziećmi i to zarówno w sferze pedagogiki, szczególnie tej indywidualnej, czy w sferze 
sportu to ostatnie pieniądze jakie możemy to szukamy, żeby realizować to co dzieciom jest 
potrzebne. Mam głęboką świadomość tego, że ruch i wysiłek to są dwie rzeczy, które 
kształtują młodego człowieka, a później dorosłego utrzymują w dobrej kondycji fizycznej. 

- Jeśli chodzi o kwestie związane z tym stadionem - nie przewidywaliśmy oświetlenia całej 
bieżni i płyty boiska dlatego, że jest wybudowane nowe traisko treningowe z nawierzchnią 
sztuczną, które jest oświetlone. Jeśli dzisiaj jest taka potrzeba, a widzę, że będzie to 
doświetlimy tą bieżnię lampami przenośnymi. Stadion musi być czynny przynajmniej do 22*̂  
bo o różnych porach ludzie chcą pobiegać. Stadion, co podkreślałem wielokrotnie jest po to 
wybudowany, zmodernizowany i będzie jeszcze udoskonalany w miarę możliwości 
finansowycłi, aby służył tym, Ictórzy chcą podreperować swoje zdrowie i kondycję od 
najmłodszych do najstarszych. Jeszcze raz dziękuję wszystkim Państwu, którzy się angażują. 
Jest przyjemnie, 
- Chcę poinformować także, że za parę dni podpiszemy porozumienie ze Świętokrzyską 
Akademią Sportu, Z deklaracji Prezesa p Roberta Gajewskiego wynika, że będą korzystać 
tylko i wyłącznie z naszej bazy sportowej, w szczególności z boiska przy SZS Nr 2, z hali 
i z boiska treningowego na stadionie Będą to dzieci w wieku 4 - 1 2 lat chłopcy 
i dziewczynki. To będzie pod auspicjami Legii. Z wielką przyjemnością takie porozumienie 
podpiszę. Pan Prezes poinformował mnie, że jeśli będą chętni do trenowania, to będą trenerzy 
od nas, nie będą sprowadzać innych i będą wynagradzani w bardziej lub mniej symboliczny 
sposób, 
- Składamy także wniosek na projekt od marca do czerwca „umiem pływać", gdzie 60 dzieci 
będzie jeździć na basen. Ten projekt przewiduje zapłatę za basen, natomiast gmina pokryje 
koszty dojazdów w wysokości ok. 4 tys. zł, / 20 wyjazdów po ok, 180 zł. /. Dla takiego 
przedsięwzięcia to warto taki wniosek podpisać. Jeszcze raz za to zaangażowanie w sferze 
sportu i wychowania dzieci poprzez sport wszystkim Państwu bardzo serdecznie dziękuję. 
Dziękuję także Państwo z Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za to co 
robicie w sposób pośredni i bezpośredni. Nie wdając się w szczegóły bardzo mi się podoba 
zaangażowanie Pań w te przedsięwzięcia - przykładem jest tu Drużyna rycerska. To cieszy 
i trzeba to kontynuować. 

Ad.7. 
a) Pani Martyna Rusak - Skarbnik Gminy -
w budżecie Gminy Opatów na 2014 rok. 

przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian 
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Pani radna Beata Wrzołek - Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju 
Gospodarczego i Mienia Rady Miejskiej - przedstawiła pisemną, pozytywną opinię Komisji 
do przedłożonego projektu ucliwały. / stan. zał. do Prot. /. 

Radni nie zgłaszali uwag do projektu uchwały. 

Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XLV!n/380/2014 w sprawie zmian w budżecie Gminy 
Opatów na 2014 rok, 10 głosami „ za" , O głosów „ przeciwnych" i 1 głosie „wstrzymującym 
się". W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. / stan. zał. do Prot. /. 

b) Pani Martyna Rusak - Skarbnik Gminy - przedstawiła projekt uchwały zmieniająca 
uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Opatów na lata 
2014-2029, 

Pani radna Beata Wrzołek - Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju 
Gospodarczego i Mienia Rady Miejskiej - przedstawiła pisemną, pozytywną opinię Komisji 
do przedłożonego projektu uchwały. / stan. zał. do Prot, L 

Radni nie zgłaszali uwag do projektu uchwały. 

Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XLVI11/381/2014 zmieniająca uchwałę w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Opatów na lata 2014 - 2029, 
10 głosami „ za" , O głosów „ przeciwnych" i 1 głosie „wstrzymującym się". W głosowaniu 
wzięło udział 11 radnych, / stan. zał. do Prot. /. 

c) Pan Ireneusz Klimkowski - Kierownik Ref, RGRiNK - przedstawił projekt uchwały 
w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf cen i stawek ofrfat za 
dostarczoną wodę z urządzeń zbiorowego zaopatrzenia w wodę i odprowadzanie ścieków do 
zbiorowych urządzeń kanalizacyjnych stanowiących własność Gminy Opatów. 

Pani radna Beata Wrzołek - Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju 
Gospodarczego i Mienia Rady Miejskiej - przedstawiła pisemną, pozytywną opinię Komisji 
do przedłożonego projektu uchwały. / stan, zał do Prot /, 

Radni nie zgłaszali uwag do projektu uchwały. 

Rada Miejska podjęta jednogłośnie uchwałę Nr XLVIll/382/2014 w sprawie przedłużenia 
czasu obowiązywania dotychczasowych taryf cen i stawek opłat za dostarczoną wodę 
z urządzeń zbiorowego zaopatrzenia w wodę i odprowadzanie ścieków do zbiorowych 
urządzeń kanalizacyjnych stanowiących własność Gminy Opatów, 11 głosami „ za", 
O głosów „ przeciwnych" , O głosów „wstrzymujących się" W głosowaniu wzięło udział 
11 radnych. / stan. zał, do Prot. /, 

Ad.8. 
Radni nie wnosili uwag, nie zadawali pytań w sprawie przedłożonej informacji z pracy 
Urzędu Miasta i Gminy w Opatowie oraz Burmistrza Miasta i Gminy Opatów w okresie 
międzysesyjnym, 

Ad.9. 
Radni nie zgłosili na piśmie interpelacji i zapytań. Natomiast o głos prosili: 

Pan radny Andrzej Żychowski - Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej - zabierając głos 
powiedział; na poprzedniej sesji padł wniosek jednego z radnych, który poparło kilku radnych 
odnośnie rozmów dotyczących parkingów. Mam na myśli PKS i innych przewoźników, ale 
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słyszę, że u p- Burmistrz byli także taksówkarze i też chcieli by być na tym parkingu. Czy 
w związku z tym p Burmistrzu odbyty się ewentualnie jakieś rozmowy, czy są w dalszym 
ciągu prowadzone?. Proszę o dwa zdania w tym lemacie, 

Pan Andrzej Chaniecki - Burmistrz Miasta i Gminy - zabierając głos powiedział; jeśli 
chodzi o taksówki, to był jeden z panów, który prowadzi transport zarobkowy taksówką. 
Wcześniej nie miałem takich informacji i takich próśb, żeby taką kwestię rozstrzygnąć, to 
było przed moim urlopem Umówiliśmy się. że po powrocie z urlopu spotkamy się i o tym 
został poinformowany p. Prezes Wodyński, który zarządza PKS i tam kawałek miejsca dla 
postoju taksówek, czy na miejsce dla wsiadających pasażerów zostanie przygotowane. Nie 
było już żadnego spotkania z przewoźnikami. Jest wszczęte postępowanie nadzorcze 
Wojewody w stosunku do naszej uchwały. Czekamy na rozstrzygnięcie i to tyle w tej sprawie. 
Nie sądzę, aby Wojewoda w części merytorycznej mógł zmienić naszą uchwałę, ale niech się 
to postępowanie zakończy. Ja podtrzymuję swoją deklarację, że dla wysiadających w rejonie 
obecnego postoju, bo to jest nasz teren, w ramach przebudowy, rewitalizacji / tam wpisuje się 
stworzenie ronda / - to jest aktualne w nieodległej przyszłości. 

Pan radny Andrzej Żychowski - Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej - zabierając głos 
powiedział; jeszcze raz p. Burmistrzu prośba odnośnie tych, którzy mają taksówki, bo wiem, 
że oni prosili, aby o nich pamiętać wtedy kiedy będą te sprawy omawiane. 

Pan Andrzej Chaniecki - Burmistrz Miasta i Gminy - dodał; moja wydolność organizacyjna 
jest już maksymalnie wykorzystana i nie mam sobie nic do zarzucenia pod tym względem To 
jest dopiero mój drugi tydzień pracy po urlopie. Było już kilka wyjazdów, wiele rzeczy, które 
trzeba podejmować inwestycyjnie, ale ten temat dostrzegam jako też potrzebny i pilny, więc 
postaramy się, aby to jak najszybciej zrobić. 

Ad.lO. 
W wolnych wnioskach, w sprawach różnych głos zabierali: 

Pani radna Zofia Długosz - prosząc o głos powiedziała; mam sprawę do p. Burmistrza i do 
Kierownika Obsługi - p. Andrzeja Grządziela, a mianowicie; mamy wielki problem, ja 
osobiście i wszyscy mieszkańcy mojej miejscowości Podola, który dotyczy naszego 
przystanku przy stawach. Jak tylko możemy tak się staramy, ja osobiście i inne Panie 
sprzątamy go na okrągło i nie możemy wysprzątać. Jest mi wielki wstyd bo nie możemy 
z tego przystanku korzystać jadąc, czekając na dostawę chleba, który jest przywożony do 
sklepu Ludzie przyjeżdżają do kościoła, na cmentarz i też z tego przystanku korzystają. 
Chodzi o dach, który się leje, bo blacha się zniszczyła ze starości, a ponadto bardzo nam 
dokuczają ptaszki, które tam brudzą, a jest ich w Podolu bardzo dużo. Naprawdę w żaden 
sposób nie da się korzystać z tego przystanku i bardzo prosimy o pomoc. 

Pan radny Andrzej Żychowski - Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej - powiedział; myślę, 
że tak gorąca prośba na pewno będzie spełniona, bo widziałem jak p. Burmistrz kiwał głową. 

Pan Waldemar Węglewicz - Dyrektor Powiatowej i Miejsko - Gmiimej Biblioteki 
Publicznej w Opatowie - prosząc o głos powiedział, jak Wiecie trwają obchody 150 lecia 
Bitwy Opatowskiej, dla nas opatowian rocznicy bardzo istotnej. Ja mówię trwają, bo z moim 
kolegą Andrzejem Klimontem pomyśleliśmy, aby te obchody były dłuższą uroczystością nie 
jednodniową. Każdy z Państwa radnych dostał taki prezent w teczce, w której są m i n ryciny 
wykonane przez artystów francuskich, ho wtedy jeszcze kręgi kuhuralne i intelektualne 
Francji nam sprzyjały, M,in. Jest tam rycina p. Żanet Lansz - to jest drzeworyt. Pani Lansz nie 
była nigdy w Opatowie, ani w Polsce Jest to cenna sprawą która świadczy o zainteresowaniu 
społeczeństwa francuskiego dolą i losem nas Polaków, co później się już raczej nie zdarzyło. 
Są tam także portrety naszych dowódców; gen. Langiewicza i naszego pułk, Topora 
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Zwierzdowskiego, a także plany Bitwy Opatowskiej. Ponadto, sumptem Biblioteki zostały 
wydane materiały sesji historycznej poświęconej jeszcze sprawom 730 lecia nadania Praw 
Miejskich. To jest I część materiałów, które zostaną wydane, I I część przewidywana jest 
w połowie br. Zobowiązaliśmy się tutaj względem dr Kubińskiego, który koordynuje 
sprawami wydawniczymi i naukowymi, że będziemy sukcesywnie wydawać te materiały, 
dlatego, że historia Opatowa aczkolwiek długa jest stosunkowo słabo opracowana i tu 
przygotowujemy się powoli - mam nadzieję, że doczekamy do wydania monografii. Co do 
obchodów uroczystości, to ja serdecznie zapraszam wszystkich na I I część, która będzie 
28 lutego, czyli w ten piątek o godz, 17**'̂  , Będzie bardzo ciekawie, bo oprócz wystawy 
p, Krzysztofa Kura będziemy mieli koncert w wykonaniu p. Sylwii Strugińskiej sopranistki 
z Teatru Muzycznego w Łodzi oraz p, Roberta Grudnia, który prowadził poprzedni koncert, 
W imieniu organizatorów serdecznie Państwa zapraszamy z rodzinami do udziału w tej 
uroczystości. 

Pan radny Andrzej Zycliowski - Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej - dodał, że jeśli 
chodzi o ogłoszenia, to p. Przewodniczący Staniek zostawił mi do przekazania informację, że 
w dniu 01 marca o godz 18**** w kawiarni Gwarek odbędą się uroczystości związane z Dniem 
Pamięci „Żohiierzy Wyklętych", na którą serdecznie wszystkich zapraszamy, 

Ad. l l . 
Pan radny Andrzej Żychowski - Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej - stwierdził; 
w wyniku wyczerpania przyjętego porządku obrad, zamykam obrady XLVII I sesji Rady 
Miejskiej w Opatowie. O terminie kolejnej sesji zostaniecie Państwo poinformowani 
w terminie późniejszym. Serdecznie dziękuję wszystkim za udział. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: Przewodniczący 
Rady M i ^ M e j w Ppajowie 

^mgr Tomasz Staniek / 

Wiceprzewodniczący 
Rady Miej^^ej w Opatowie 

/ mgr Andrzej Żychowski / 
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